
 

DOORPAKKEN IN 2017 

 

Voorzitter, leden van de raad, 

Voor ons ligt de begroting van 2017. Met een voordelig saldo van € 206.000. Voor de dekking wordt 

€90.000 aan de algemene reserve onttrokken, i.p.v. de oorspronkelijk geraamde €1.465.000. Lagere 

onttrekking en toevoeging van de positieve saldi leiden tot toename van het eigen vermogen naar 

€31,3 miljoen ultimo 2020, een vanaf 2018 sluitende meerjarenbegroting en een acceptabele 

schuldenpositie. 

Dat stemt de VVD tot tevredenheid. De cijfers zien er, na de kadernota, de tussenrapportage en de 

septembercirculaire een stuk positiever uit dan vorig jaar. We complimenteren het college en de 

afdeling financiën. Maar we zijn er nog lang niet ! 

Efficiency slagen in de verschillende programma’s zijn mogelijk en noodzakelijk om de begroting op 

orde te houden. De grootste uitgavenpost zit in het sociale domein. De meeste financiële risico’s 

zitten daar, maar ook de meeste kansen op structurele bezuinigingen. Bij gelijke kwaliteit, want die 

staat bij de VVD voorop! Bij de tussenrapportage is al gebleken dat bv. scherpe prijsafspraken leiden 

tot minder kosten. 

Inmiddels zijn alle belastingen nu geharmoniseerd. Bij de OZB was dat begin 2015 al het geval, met 

de nodige pijn. Een inflatiecorrectie van 0,9% heeft onze instemming. 

Inmiddels is het systeem van afvalscheiding, DIFTAR, ingevoerd. Met één basistarief en een 

eindafrekening gebaseerd op het aantal ledigingen van de grijze bak of in de ondergrondse 

containers. M.a.w. bij een goede afvalscheiding help je en het milieu en je portemonnee. 

De gemeente kampt met hoge rioleringskosten, met name vanwege onze slappe bodem. Maar de 

jaarlijkse verhoging van de rioolheffing met €25 ligt de VVD zwaar op de maag. Gelukkig is die 

voorlopig beperkt tot 2017, na de op 1 november aangenomen motie. 

Tijdens de algemene beschouwingen van 2015 riepen wij het college nog op om in 2018 een 

vermindering van de lastendruk te realiseren. Met het oorspronkelijke plan van het college om ieder 

jaar de rioolbelasting met 25 euro te verhogen gaat dat niet lukken. 

De gemeente genereert extra inkomsten uit de zg. precarioheffing op de ondergrondse leidingen. Al 

bestaat er grote kans dat de 2e kamer deze mogelijkheid opheft. Onze bewoners hebben inmiddels al 

een brief van OASEN gehad dat zij de extra kosten zullen verhalen. Stedin zal ongetwijfeld hetzelfde 

doen. Al met al is dit dus een verkapte belastingverhoging. Wethouder Boere heeft ons verzekerd dat 

de bewoners gecompenseerd zullen worden via de aanslag van de gemeentebelastingen. Wordt 

hiervoor een reservepot gecreëerd vanuit de precario inkomsten ? Of moeten we weer een greep 



doen uit de algemene reserve ? Wij vragen ons af of er ook compensatie voor de extra 

rioleringskosten gevonden kan worden. 

Over de andere belastingen kunnen we kort zijn. Hondenbelasting, toeristenbelasting, gewoon 

dezelfde tarieven in de hele Krimpenerwaard. Idem voor leges en begrafeniskosten. Wat die laatste 

betreft, een aantal begraafplaatsen kampt met achterstallig onderhoud. We zijn bij lange na niet 

kostendekkend. Nu maar 38%. Daar moeten oplossingen voor gevonden worden. 

Voor de bewoners van de diverse kernen betekent de harmonisatie hier en daar pijn. Zoals de OZB 

harmonisatie in 2015 hard aankwam in Schoonhoven. Al met al worden de woonlasten voor de 

bewoners van die kern €30 tot €33 lager in 2017. Dat doet deugd! 

Voorzitter, we willen bij deze beschouwingen nog nader ingaan op de verschillende programma’s. 

1. Samenleving 

De inventarisatie van de gemeentelijke accommodaties is gereed. Maar de VVD had gehoopt dat nog 

dit jaar uitvoering aan accommodatie management gegeven had kunnen worden. 

Er moeten creatieve oplossingen komen om de leegstaande gebouwen die in eigendom zijn van de 

gemeente te exploiteren. Er moet nu teveel geld bij! De VVD roept het college op om in het 1e 

kwartaal van 2017 met concrete plannen te komen. 

De gemeente heeft een aanzienlijke taakstelling m.b.t. de het huisvesten van vluchtelingen waarvan 

de status erkend is. De VVD heeft steeds op het standpunt gestaan dat daarmee de uitstroom vanuit 

de AZC’s bevorderd wordt. Inmiddels is duidelijk dat er ,althans voorlopig, geen kleine of grotere AZC 

in de Krimpenerwaard zal komen. Wat de VVD betreft komt die er nooit. En huisvesting van 

statushouders in daartoe niet geschikte locaties is gelukkig van de baan. 

Blijft dat we nu gedwongen worden om extra sociale woningen te gaan bouwen, terwijl we in feite 

voldoende van deze woningen zouden hebben als er niet zoveel scheefwoners zouden hebben. 43% 

is buitensporig hoog! 

Wij vinden nog steeds dat de bouw van goedkope koopwoningen de doorstroming bevordert. 

En ook kansen biedt voor starters in de woningmarkt, want wij zien het liefst dat jonge gezinnen in 

de Krimpenerwaard blijven i.p.v. wegtrekken naar elders. Wij zijn daarom ook voorstander van 

startersleningen. 

2. Jeugd en WMO 

Harmonisatie van het sportbeleid is in gang gezet. Dat gaat nog een hele kluif worden. Voor de VVD is 

het de vraag of allerlei tarieven die nu gelden voor de sportaccommodaties gelijkgetrokken moeten 

worden. De diversiteit mag van ons blijven. Het stimuleren van sport en beweging vinden wij 

belangrijk uit oogpunt van volksgezondheid. Breedtesport gedijt het beste als er ook topsport is: 

evenementen op dit gebied dienen gefaciliteerd te worden door de gemeente. 

Vorig jaar riepen wij al dat we nog steeds 5 Centra voor Jeugd en Gezin hebben. Opheffen of 

bundelen tot één hebben wij toen geroepen. Wanneer gaat het college dit onderzoeken ? 



Wij betreuren van wethouder Neven te vernemen dat de vorming van SBO = Speciaal Basis 

Onderwijs, in de Krimpenerwaard niet gaat lukken. Bijzonder jammer, vooral voor de kinderen. En 

voor de gemeente had het een enorme kostenbesparing kunnen zijn. 

De kosten van de maatwerkvoorzieningen in het kader van de WMO dalen van 14,1 miljoen begroot 

voor 2016 naar 10,2 miljoen voor 2017, zo lezen wij. De tussenrapportage heeft al duidelijk gemaakt 

dat de gemeente goede slagen heeft gemaakt op gebied van efficiency, scherpe inkoop enz. Er is 

voldoende extra reserve opgebouwd voor eventuele tegenvallers. 

Wij vinden overigens dat de gemeente goed acteert op het gebied van de zorgverlening. De transities 

in het sociale domein waren en zijn een hele opgave. Het moest anders, want de kosten liepen in ons 

land de spuigaten uit. Ook bij ons staat voorop dat iedereen die dat nodig heeft, adequate zorg krijgt. 

Op schrijnende gevallen ziet niemand te wachten. 

3. Openbare Orde en Veiligheid 

Veiligheid is voor de VVD altijd een belangrijk item. De cijfers laten zien dat de Krimpenerwaard zich 

een veilige gemeente mag noemen. Dat mag echter niet leiden tot verslapping van de inzet vanuit 

bv. de politie. En op het gebied van handhaving mag er nog wel een tandje bij, vinden wij. 

Inmiddels heeft naast Bergambacht ook het centrum van Schoonhoven certificaat van het Keurmerk 

Veilig Ondernemen gekregen, dankzij inspanning van alle betrokken organisaties. Een goede zaak, die 

navolging verdient in de andere kernen. 

Er is geen coffeeshop in de Krimpenerwaard. Maar gekweekt wordt er wel en gedeald ook. 

Wat ons betreft mag hier scherper beleid op worden gevoerd. 

4. Werk en Inkomen 

De gemeente had het streven het aantal bijstandsgerechtigden terug te dringen van 600 naar 400. 

Het is wethouder Vente inderdaad gelukt om het aantal naar beneden te krijgen. Maar niet geheel. 

En bovendien is er weer nieuwe instroom. Dat betekent dus fors hogere uitkeringslasten. Gelukkig 

trekt de economie weer aan. Maar al met al is een extra inspanning nodig. Ook om mensen met een 

arbeidsbeperking aan het werk te krijgen. 

5. Economie, ondernemen en bedrijvigheid 

De VVD is blij dat het Economisch Platform Krimpenerwaard van start is gegaan. Waarbij alle 

sectoren zijn betrokken. Een goede zaak, want samenwerking en innovatie zijn de sleutelwoorden 

voor een gezond bedrijfsleven, voor nu en de toekomst. En dus behoud van werkgelegenheid. 

Wij willen het college nog herinneren aan de afspraak om tot 20% vermindering van regels te komen. 

Voor wat de horeca betreft, wij hebben behoefte aan duidelijke kaders m.b.t. kleinschalige horeca in 

het buitengebied. Anders lopen we steeds tegen hapsnap beleid aan. Verder dient de handhaving 

fors verbeterd te worden. 

De VVD vindt dat een ondernemersfonds “light”, zoals dat in Schoonhoven bestond, uitgerold moet 

worden naar de hele gemeente. Wij verwachten initiatieven vanuit de EPK. Gemeenten als Utrecht 



en Gouda hebben zo’n fonds. Kijk wat in die laatste daardoor bereikt is op gebied van recreatie en 

toerisme. 

6. Ruimtelijke ordening, wonen en mobiliteit 

Zoals in de inleiding al gemeld, vinden wij als VVD al jaren dat het scheefwonen teruggedrongen 

moet worden. Daarom pleiten wij voor de bouw van goedkope koopwoningen. Thiendenland II in 

Schoonhoven bewijst het succes van deze strategie. Verder kunnen startersleningen daarbij helpen. 

Een groot aantal van de 70 projecten die begin 2015 op de lijst stonden, is inmiddels gerealiseerd. 

Prima. Voor het project Buiten de Veerpoort schort het aan financiën. Wij roepen het college op de 

stagnatie niet te lang te laten duren. 

De VVD hamert al langere tijd op een goede ontsluiting aan de westzijde. De files bij de 

Algeracorridor zijn een nr. 1 ergernis voor iedereen, blijkt uit recent onderzoek van de ANWB. 

Ook de raad van onze buurgemeente Krimpen a/d IJssel klaagt steen en been. Er moet een oplossing 

geforceerd worden bij de provincie, dit kan echt niet wachten tot 2020. Niet lullen maar poetsen, 

zeggen ze in Rotterdam ! 

7. Duurzaamheid, infrastructuur en milieu 

Duurzame ontwikkeling van de leefomgeving en het versterken van de betrokkenheid daarbij is een 

belangrijke trend. We zien bedrijven in de Krimpenerwaard daarop inspelen. En we hebben nu 

DIFTAR in de hele Krimpenerwaard. De VVD was en is hier een groot voorstander van. Onder het 

motto: de vervuiler betaalt. 

8. Recreatie en toerisme 

De toeristenbelasting in de Krimpenerwaard zien wij als doelbelasting, d.w.z. de opbrengsten dienen 

voor dit programma. 

We riepen het al eerder, het typische Hollandse landschap van onze waard, de wandel‐, fiets‐ en 

vaarroutes bieden kansen, maar dan moet er wel wat gebeuren. 50 km verderop weet niemand waar 

de Krimpenerwaard ligt. Hier ligt een taak voor het EPK. Professionele marketing, gesteund vanuit 

een ondernemersfonds, is nodig om hetzelfde te bereiken als is gedaan om Schoonhoven als 

Zilverstad op de kaart te zetten. 

9. Bestuur en dienstverlening 

De VVD staat voor een kleine maar krachtige overheid. We zijn gestart met een ambtelijke bezetting 

uit de voormalige gemeenten minus 5%. Daar mag van ons een tandje bij. 

De ambtenaren zelf geven gemiddeld een 6,1 voor hun werkplezier. Dat zal per afdeling wel variëren, 

maar moet toch veel beter kunnen! 

De bewoners zijn tevreden over de dienstverlening, zo blijkt uit onderzoek. Met name het loket in 

Stolwijk. Maar aan het mailverkeer schort nog het e.e.a. En de website laat ook te wensen over. Voor 

een gewone burger is het vaak erg ingewikkeld om aan de juiste info te komen. Probeer maar eens 

het formulier te vinden voor de aanvraag van subsidie bij onderhoud van een gemeentemonument. 



 

10. Financiën en algemene dekkingsmiddelen 

De VVD is positief over de ontwikkeling die onze meerjarenbegroting sinds 2015 heeft doorgemaakt. 

Voor 2017 wordt nog een beperkte greep gedaan uit de algemene reserve, vanaf 2018 is dat niet 

meer nodig. Vorig jaar maakten we ons nog zorgen over de toename van de totale schulden. Maar 

dat gaat nu de goede kant op. 

Graag willen wij inzicht in de subsidiestromen. We hebben wel een verordening, maar geen overzicht 

wie wat en hoeveel krijgt. Wij roepen het college op om begin 2017 met dit overzicht te komen. 

 


